
Snídaně vKFC trvá do 10:30 a každý si zaručeně najde to
svoje! Pokud chcete zlepšit náladu ještě víc, doporučujeme
přihodit také křupavé kuře, dostupné od rána po celý den.

Snídaně z
zvyšují počet
úsměvů vmetru
o 57%.

Snídaňový talíř

109 Kč

Snídaňová brioška

65 Kč5 Kč

109 Kč

SnídaňovéQuritto

85 Kč
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Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Pronájmy - poptávka
• Hledáme byt k dlouhodobé-
mu pronájmu pro své prověře-
né klienty. Provizi neplatíte.
Tel: 274784428 280032

• Hledám pronájem pro 2os -
pár bez zvířete. Nábytek neroz-
hoduje, dlouhodobě, dobrý
stav. Podmínkou blízkost
MHD. Děkuji. RK nevolat.
T: 777615730 281632

• Hledám byt k dlouhodobé-
mu pronájmu v Praze s dob-
rým spojením MHD. Slušné a
solidní jednání. Pouze od pří-
mého majitele. RK nevolat.
T. 608771545.281832

Finance - nabídka
• Půjčka do 24hod, konsolida-
ce půjček , vyplacení exekucí,
zajištění výhodného financo-
vání. Vše jen se zástavou ne-
movitosti. Tel:777 216 867282068

Práce - nabídka
• Denní/noční VYBALOVÁNÍ
ZBOŽÍ za 165-214,50 Kč/hod.
Přivýdělek pro každého, zálo-
hy druhý den, nástup ihned.
Tel: 222534534,
www.creditczech.cz281605

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce KONTROLORA/KONTRO-
LORKY. Bližší informace jsou
zveřejněny nawebových strán-
kách www.praha6.cz v rubrice
Volná pracovní místa. Lhůta
pro doručení přihlášky s dokla-
dy: 22.04.2024 v podatelně
Úřadu městské části Praha 6.
Kontakt: Mgr. Benešová,
tel. 220 189 550.281657

• NOČNÍ INVENTURA zboží
21.4. - 169 Kč/hod + zákonný
příplatek za noční směnu. Zá-
lohy druhý den.
Více na tel: 222534534,
www.creditczech.cz281696

• ZŠ, Praha 4, Bítovská (metro
Budějovická) přijme od září ku-
chařku a pomocnou kuchařku
na plný úvazek. Dále přijme-
me na částečný úvazek vrátné-
ho do sportovní haly. Požadu-
jeme pracovitost a spolehli-
vost.
Info: benesova@zsbitovska.cz281819

• KOMWAG přijme závozní-
ky, DPP 1000-1300 Kč čisté-
ho/den – výplata 1x týdně,
Vol. zdarma 800566924 282016

• KOMWAG přijme metaře,
DPP 900-1000 čistého Kč/den
– výplata 1x týdně,
Vol. zdarma 800566924 282018

• Prestige Photo přijme bri-
gádníky na knihařskou práci.
Kompletace, laminace, krouž-
ková vazba. Pracoviště Praha
5 Stodůlky, Blattného.
Tel. 775056699282028

• Mytí oken a výloh - pouze
pro osoby OZP autoservis Pra-
ha 7 přijme osoby částečně či
plně invalidní na zkrácený úva-
zek 10 – 20 hod týdně, mzda
od 5000,- čistého
monika.spilkova@autovars.cz
602625905282135

• Přijmeme:Mechanik – silnič-
ní stavební stroje. Plný/zkráce-
ný úvazek pro zkušené i absol-
venty. Praha Západ – Stře-
dokluky, tel. 720823928,
PORR a.s. 282044

• PřijmemeUKLÍZEČKU částeč-
ně či plně invalidní na HPP 10
hodin týdně
Úklid vnitřních prostor kance-
láře, soc.zařízení, samostat-
nost, spolehlivost, pečlivost,
na Praze 7
monika.spilkova@autovars.cz
602625905282117

• Přijmeme UKLÍZEČKU DO-
MÁCNOSTI osoby částečně či
plně invalidní na HPP 12-15 ho-
din týdně
samostatnost, spolehlivost,
pečlivost, na Praze 9 Hlou-
bětín , mzda od 8000 měsíčně
čist.
monika.spilkova@autovars.cz
602625905282123

• Do autoservisu Praha 7 při-
jmeme na HPP automechani-
ka, vyučení v oboru i bez pra-
xe ŘP sk.B, samostatnost, spo-
lehlivost, pečlivost, stabilní za-
městnání, přátelský kolektiv,
pravidelné školení Mzda od
30.000,-Kč
monika.spilkova@autovars.cz
602625905282129

• Hledáme ihned k nástupu,
pozice strážný, Praha 5 Stodůl-
ky a Praha 4 Kačerov. Brigáda.
Možné směny denní i noční.
Možné 10 a více směn. Dotazy
na tel.: 736298580.282168

• Přijmeme stavebního zá-
mečníka, oprava bezpeč.prv-
ků, práce venku (Praha), svá-
řeč, ŘP Cmzda 32000,-hr. + od-
měny 608672888
monika.spilkova@autovars.cz282141

• Pomocný údržbář - pouze
pro osoby s ID, drobné opravy
v rámci údržby areálu
nepatrné zednické a malířské
práce
monika.spilkova@autovars.cz
602625905282147

• Pokladní /recepční do auto-
servisu Praha 7, chod recepce,
pokladny, práce s hotovostí a
kartami. spolehlivost, pečli-
vost, práce na PC, vystavování
faktur ap.
monika.spilkova@autovars.cz
602625905282153

• Všeobecná fakultní nemoc-
nice v Praze přijme Zedníka na
Oddělení správy a údržby areá-
lů - Technicko-provozní úsek.
Nástup dle dohody. Životopis
s přehledem Vaší dosavadní
praxe zašlete na:
Zuzana.Nova@vfn.cz. Kom-
pletní znění inzerátu nalezne-
te na: www.vfn.cz, kariéra.282159

• Městská část Praha 6 - Úřad
městské části nabízí výkon prá-
ce PŘESTUPKÁŘE/PŘESTUP-
KÁŘKY. Bližší informace jsou
zveřejněny na www.praha6.cz
v rubrice Volná pracovní mís-
ta. Lhůta pro doručení přihláš-
ky s doklady: 03.05.2024 v po-
datelně Úřadu městské části
Praha 6. Kontakt: Mgr. Ripa,
DiS., tel. 220 189 761 nebo
Mgr. Bc. Milada Fricová,
tel. 220 189 973.282163

• ZŠ a MŠ Antonína Čermáka,
Praha 6 přijme vyučené kucha-
ře/ky v oboru a pomocné pra-
covníky do školní jídelny. Pra-
coviště ZŠ a MŠ Antonína Čer-
máka. Nástup možný od
2.9.2024. Zájemci mohou vo-
lat na číslo 233 342 730,
773838793 nebo psát na
email: jidelna@zscermaka.cz,
skola@zscermaka.cz282179

Byty - poptávka

• Ihned zaplatím za Váš BYT,
dům. Možné dožití seniorů,
slušné jednání. Uhradím dlu-
hy a právní servis. Děkuji J. Jur-
dová 725805115281701

• Lékařka koupí byt v Praze v
jakémkoliv stavu. Okamžitá
platba v hotovosti. Tel/Sms:
777 269 462 .RK nevolat282054

Byty - nabídka

Cestování - nabídka

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt, dům v Praze a
okolí. Možnost dožití seniorů,
dluhy, exekuce uhradím. Seri-
ózní jednání. Platím ihned ho-
tově. Tel.: 777088490. 281758

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz281112

• STAROŽITNÍK koupí: obrazy,
grafiku, knihy, hodinky, mince
a bankovky, sklo, porcelán, so-
chy. Děkuji za nabídky. Dyn.
Tel. 702401621279563

• KOUPÍM OBRAZY - krajinky,
portréty atd. v jakémkoliv sta-
vu a jiné starožitnosti. Kon-
takt: e-mail:
manvel4@seznam.cz, tel.
721235964281544

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 281930

Knihy a časopisy

BYT/ DŮM POPTÁVKA
s přítelkyní hledáme ke koupi byt

a rodinný dům v Lounech, případně
v dojezdové vzdálenosti do Loun.

V jakémkoli stavu.
Děkujeme za případnou nabídku.

Tel: 731 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu/chalupu nebo
stavební pozemek na horách,

či v dojezdové vzdálenosti do hor.
Krkonoše, Krušné, Orlické, Jizerky,

Šumava. Může být i Vysočina.
Na stavu nezáleží, spíše na místě.

Tel.: 773 117 381

VYKOUPÍME

KNIHY
zaplatíme á
2000,- Kč
za každou
banánovou
krabici knih,
které od Vás
koupíme.

Bibliofilie
a cenné
knihy

oceníme
každou
zvlášť.

Telefon:
773 735 939

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292704 657 974
705 809 151
Pod Šancemi

444/1
Praha 9

psas.job.cz

HLEDÁME
METAŘE

PRO CELOU PRAHU
další pozice na www: psas.jobs.cz

BENEFITY PRO VÁS:
5 TýdNů dOVOlENé, MHd zdaRMa,
STRaVENkY, MulTISPORT kaRTa,
FlExI PaSSY, lékař, příspěvek
na PENzIjNí POjIŠTěNí aTd...

BYTY V PRAZE
1+kk až 3+1

od 2 890 000 Kč

www.city-home.cz

Přijmeme invalidní
důchodce na pozice

• mzda od 125 Kč/hod.
• náborový bonus
10.000Kč, výplata denně

RECEPCE
A OSTRAHA

Tel.: 800 888 440 (bezplatná linka)
Pohovory jsou každý pracovní den
od 8.00 do 12.00 hodin na adrese:

Ocelářská 21, Praha 9
(Metro B - Českomoravská)

Práce v ostraze
pro INVALIDNÍ DŮCHODCE
na různých objektech v Praze

Náborový příspěvek
20 000 Kč!

800 111 112

RELAX V TERMÁLNÍCH LÁZNÍCH

KONTAKT: CK A.Ša s.r.o. Příbram,
tel.: 318 63 99 99 a 603 864 519

po-pá 9.00 – 17.00 hod. ● www.ckasa.cz

Zahrnuje: dopravu z Prahy a okolí,
4x ubytování ve dvoulůžkovém pokoji,
stravu all inclusive, neomezený vstup

do termálních lázní, delegáta
Nástupní místo: Praha, Příbram, Tábor, Brno

Maďarsko – Zalakáros - Hotel Park Inn****
Strava all inclusive akce 4=3

Termín: 2.6.-6.6. 2024
Cena: 11.490 Kč/os.

Vyplatíme Vaše dluhy!
Vykoupíme Vaší nemovitost

a nadálemůžete
v nemovitosti bydlet

737 352 730

Bezpečnostní agentura přijme:

zaměstnance včetně OZP
pro ostrahu objektů v Praze

bez možnosti ubytování

Požadujeme: trestní bezúhonnost

Nabízíme: dobré mzdové
podmínky

Info: po-čt 9.00-15.00 hod.
Tel.: 222 780 671, 737 337 088

Naši milíčtenáři,prosíme,do košenepatříme!

Naši milí čtenáři, prosíme, do koše nepatříme!

i n z e r c e Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, Palác Koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178



V tradičních kulisách, ovšem s novou představitelkou nejvyšší kněžky.V řecké Olympii
včeraherečkaMaryMinaová v novém černo-bílém kostýmu přigenerální zkoušce
trénovala zažehnutí olympijského ohně pro letní pařížské hry. „Naostro“ vzplane
olympijská pochodeň dnes, prodej vstupenek na hry začne ve středu. strana 14

ČT
K

inzerce

Kněžka
zažehne
oheň
pro Paříž

Kdo zatančí
ve StarDance?
Česká televize odhalila první
pětici účastníků 13. ročníku
oblíbené taneční soutěže
StarDance. Ta se na televizních
obrazovkách objeví letos
na podzim. Pozvání na parket
tentokrát přijaly například
zpěvačka Lucie Vondráčková
či herečka Jana Paulová. STRANA 3

Češi a jejich
postoj ke konopí
V Německu od dubna
legalizovali až tři rostlinky
marihuany na dospělou osobu
v jedné domácnosti. „U nás
bychom se měli rozhoupat
a pomoci třeba nemocným
lidem,“ říká v rozhovoru
pro Metro zakladatel Konopných
lékáren Jiří Stabla. STRANA 4

Nová trať
přes Václavák
Výstavba tramvajové trati
v horní polovině Václavského
náměstí začne 29. června
a potrvá tři roky. Tramvaje
přes náměstí mezi Vodičkovou
a Jindřišskou ulicí nepojedou
od tohoto data až do 30. září.
Pro auta bude zajištěn
obousměrný provoz. STRANA 8

Žižkovská
filmová zákoutí
Praha byla v devadesátých
letech rájem pro zahraniční
filmové produkce. Dala se tu
totiž točit atmosféra od časů
Rakouska-Uherska po léta
osmdesátá. Mnohé „kulisy“
se změnily, některá místa ale
mají stále své kouzlo, a to nejen
pro objektiv kamery. STRANA 10

Kapela Mirai slaví 10 let
na pódiích novou
deskou. „Jejím velkým
tématem je čas,“ říká
Mirai Navrátil. STRANA 6

úterý 16. dubna 2024 / č. 73 PRAHA denikmetro
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Petr Fiala s Joem Bidenem v Oválné pracovně Bílého domu ČTK

Fiala u Bidena
Premiér Petr Fiala, který se
včera večer v Bílém domě
sešel s americkým prezi-
dentem Joem Bidenem,
v úvodu setkání označil za
klíčové, že Česko a Spoje-
né státy sdílejí stejné hod-
noty jako jsou lidská prá-
va, svoboda a demokracie.
Biden prohlásil, že považu-
je Českou republiku
za skvělého spojence.
„Potřebujeme se vyrovnat
s výzvami, jako jsou ruská
agrese na Ukrajině, teroris-
mus či složitá situace na
Blízkém východě,“ uvedl
Fiala. ČTK

Zemřela nejstarší
siamská dvojčata
V Pensylvánii zemřeli sou-
rozenci Lori a George
Schappellovi, které Guin-
nessova kniha rekordů
označovala za nejstarší žijí-
cí siamská dvojčata. Souro-
zenci se dožili 62 let. Kaž-
dý z nich měl vlastní karié-
ry, zájmy i vztahy. Lori
byla během svého života
zasnoubená, ale její budou-
cí manžel nakonec zemřel
při automobilové nehodě.
„Když jsme chodili na ran-
de, tak si George s sebou
bral knížky,“ popsala. ČTK

Zeptejte se na bližší informace přímo vašeho lékárníka nebo si vyžádejte ukázkový ceník.
Informace naleznete také na www.benu.cz.

Jít s receptem k nám
se vyplatí!

V BENU Lékárnách pořídíte
s kartou BENU PLUS
více než 3000 léků
z vybraných kategorií
bez doplatku na recept.

Čímmenší byt
v Praze, tím rychleji
se vrátí investice do
něj, tvrdí odborníci.
Počítáno v současné době – in-
vestice do pronajímaných
bytů do 39metrů čtverečních
v Praze se vrátí za 25 let. To
tvrdí experti na reality. Nej-
dražší pronájmy bytů jsou
v Praze 1, 2 a 5. Vyplývá to
z da portálu Sreality.cz.

Rychle se pronajmou
V hlavním městě je pořizova-
cí cena nemovitostí nejvyšší
v celé ČR, přesto mnoho in-
vestorů vidí metropoli jako
velmi lukrativní lokalitu.
„V Praze stoprocentně platí,
že čímmenší rozlohu bytmá,
tím rychleji se vrátí investice
do něj vložená. To v zásadě
platí i v jiných větších měs-
tech. Menší byty se v Praze,
zejména v centru nebo s dob-

rou dostupností do něj, pro-
najímají rychle. Déle si na no-
vého nájemníka počkají ma-
jitelé bytů o velikosti 120me-
trů čtverečních a více. U nich
je průměrná doba inzerce del-
ší než 60 dní,“ řekla mana-
žerka oborových služeb por-
tálu Sreality.cz Hana Kontriš.
Výnosnost investice podle
Srealit.cz záleží namnoha pa-
rametrech, včetně stavu a dis-
pozice konkrétního bytu. Byt
v Praze se pronajímá v prů-
měru okolo 40 dnů od zadání
inzerátu.

Velký byt za 55 let
Investice do bytů o více než
120metrech čtverečních, kte-
ré v průměru stojí přes 20 mi-
lionů korun, semajitelům vrá-
tí podle dosavadních propoč-
tů za 55 let. Nájemné v takto
velkých bytech je v průměru
31 156 korun. Metr čtvereční
v Praze nyní stojí 125 400 ko-
run, na začátku roku to bylo
121 700 korun. ČTK

KRÁTCEGarsonka
se vyplatí

inzerce
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StarDance
Tuzemská verze celosvěto-
vě mimořádně úspěšné ta-
neční soutěže BBC StarDan-
ce se už na podzim vrátí
do programu ČT1. O přízeň
diváků se bude ucházet
hvězda seriálu Kukačky
Marta Dancingerová, diva-
delní a filmová herečka
Jana Paulová, osminásobná
mistryně světa v bojových
sportech Martina Ptáčková,
kuchařka a influencerka
Chili Ta i herečka a zpěvač-
ka Lucie Vondráčková. MET

MARTINA PTÁČKOVÁ

MARTA DANCINGEROVÁ

Kdo získá titul Histo-
rické město roku?
Čtrnáct vítězů ve svých kra-
jích jde do finále prestižní
soutěže Historické město
roku 2023. Titul se udílí za
nejlepší využití peněz z jed-
noho z programů na péči
o památky, které spravujemi-
nisterstvo kultury. Vyhlášení
výsledků se uskuteční ve čtvr-
tek u příležitosti Mezinárod-

ního dne památek a sídel
v centru Pražská křižovatka.
Soutěž pořádá Sdružení histo-
rických sídel Čech, Moravy
a Slezska a ministerstva kul-
tury a promístní rozvoj už od
roku 1995.
Žádnéměsto titul dosud ne-

získalo dvakrát. Letos to
může změnit šest finálových
měst, která dříve soutěž vy-
hrála – Prachatice, Cheb, Ji-
čín, Šternberk, Chrudim
a Uherské Hradiště. ČTK

Do finále soutěže se popáté
dostal Kolín a poosmé za
sebou Žatec.

• Dalšími finalisty jsou
Praha 1, jihomoravská Lom-
nice, Jablonec nad Nisou,
Opava, Horažďovice a Morav-
ské Budějovice. Loni vyhrálo
Vysoké Mýto. „Smyslem sou-

těže je propagace památko-
vé péče,“ řekl šéf pořádající-
ho sdružení Libor Honzárek.

• Kromě péče o památky
(i nově opravené) se hodnotí
také například centrumměs-
ta, životní prostředí, doprava
nebo aktivita úřadu v souvis-
losti s památkami. ČTK

CHILI TA

5x
M
AR

IE
AN

N
A
BA

RÁ
KO

VÁ

Dny
otevřených
dveří
ve všech 8 lokalitách bytů
s bonusem 100.000Kč

central-group.cz

central-group.cz

Registrujte se
na našemwebu pro přednostní
zasílání novinek a získejte řadu výhod

18.–20. dubna

JANA PAULOVÁ

inzerce

LUCIE VONDRÁČKOVÁ

Nejkrásnější
česká města

KROMĚ PÉČE SE HODNOTÍ I ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ
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Svět kanabinoidů
se rozpíná, aktivisté
chtějí potlačit černý
trh.
Až tři rostlinky marihuany
na dospělou osobu v jedné do-
mácnosti a legální držení
omezeného množství na ve-
řejnosti toleruje od dubna
Německo. I v Česku se čeká
na odevzdání návrhu vládě
na legalizaci konopí. V rozho-
voru pro deník Metro konop-
ný aktivista a zakladatel Ko-
nopných lékáren Jiří Stabla
vysvětlil, proč nestačí legali-
zace konopí pro léčebné úče-
ly, co legalizace v Německu
znamená pro další státy
a jaké argumenty v Česku po-
užívají odpůrci legalizace.

Co legalizace vNěmecku zna-
mená pro zbytek Evropy?
Německo ukázalo, že lze do
částečné míry dekriminalizo-
vat konopí a že je to důležité
nejen kvůli stále více se rozpí-
najícímu trhu se syntetický-
mi kanabinoidy, ale také pro-
to, aby se z vybraných peněz
z konopného sektoru platila
preventivní část programu
„prevence pro děti“. Těch po-
dle německéhoministra zdra-
votnictví Karla Lauterbacha
přibylo mezi uživateli ko-
nopí za poslední desetiletí
50 procent. Německo chce

z represe přejít k lepšímumo-
delu a věří, že bude inspirací
pro Evropu, a to hlavně v edu-
kaci společnosti, aby se dro-
gám vyhla. U nás bychom se
měli minimálně rozhoupat
a pomoci nejen nemocným li-
dem, ale i všem, kteří dovršili
18 let a rozhodli se pro kono-
pí. Neuděláme-li to, trh nás
zaplaví syntetickými látka-
mi, které policii i celé veřej-
nosti pěkně zavaří. Chemic-
ké látky, které u nás slouží
jako náhrada konopí, mohou
mít za následek velmi nebez-
pečné zdravotní problémy.

Které argumenty používají
odpůrci legalizace?
Odpůrci říkají, že se stane
více automobilových nehod
nebo se ohrozí děti, což se
v současnosti děje. Tehdy ni-
kdo konopné aktivisty nepo-
slouchal. Také argumentují,
že se začnou nechtěně vyvolá-
vat psychické potíže u poten-
ciálních pacientů latentních
nemocí. Abychom zmírnili
chuť konopí konzumovat,
musíme lidem říkat, co může
s jejich životy udělat. Ne kaž-
dý na konopí reaguje dobře.
To je jedna z velkých novinek
a je třeba ji lidem oznámit
a inteligentními postupy to
od nejmenších k dospívají-
cím nenásilně tlumočit.

Proč?
Děti totiž mají své „vůdce“

a ti se dají ovlivňovat. Může-
me zlepšovat stav mládeže
smyšlející směrem k drogám
včas a bez následků. Musíme
se pokusit jejich plány s kono-
pím vmladém věku zastavit.

Proč je důležité začít u dětí?
Do pětadvacátého roku živo-
ta se navíc nedoporučuje s ko-
nopím ani s žádnými jinými
společenskými drogami za-
cházet. Tvaruje se totiž stále
šedá kůra mozková. A hlav-
ně, děti by měly vědět, co
mají dělat, když nechtěně po-
zřou třeba syntetický bonbon
z automatu a netuší, co
v něm vlastně je.

Nestačí legalizace konopí
pro léčebné účely?
Nestačí, protože jsou stále
častěji referovány nové, účin-
nější a uvolňující odrůdy. Je
třeba chápat, že se musíme
v prvé řadě dívat směrem
k nemocným. Ti mají dnes
volný internet plný informa-
cí, plný naděje, která je na-
místě. Kanabinoidní svět se
rozpíná, stejně jako infor-
mace o něm. Zařadit vybraný
model a doufat, že vámho vy-
pěstuje externí firma zajišťu-
jící medikální konopí, to je
vyloučené.

Jak je tomožné?
Existuje tisíce odrůd, které
plní každá jinou harmonii
a povahu. A nejen pro konzu-

menty vnitřního užívání ko-
nopí, ale také pro ty, kteří
mají neřešitelné kožní pro-
blémy a dozvídají se, že ko-
nopí je už tisíce let předním
pomocníkem na kožní defek-
ty. Lidé by měli právo sami
najít přírodní hnojivo, ze-
minu a o rostlinu pečovat, po-
dle svýchmožností, jako je to
od prvního dubna možné
v Německu.

V jaké fázi jemomentálně
česká legislativa?
Čeká se na odevzdání zákona
vládě České republiky, která,
jak všichni doufáme, jeho
nové znění schválí. Jako ko-
nopná komunita voláme a žá-
dáme naše úředníky, aby se
tématem začali zabývat, už
jen z profitu, který to v bu-

doucnu může mít. Ty benefi-
ty jsou obrovské a nepláno-
vat konopnou budoucnost,
neznamená, že nepřijde. Ko-
nopí je totiž všude okolo,
všichni ho chtějí tak nějak de-
kriminalizovat. Takže pěsto-
vání na výměře či dle pravi-
del počtů povolených rostlin
a jejich maximální množství
držení budou předložené. Za
mě to je v tomto kroku fér
a nezbytné. Mohly by vznik-
nout třeba konopné spolky,
které by pomohly těm, kteří
nemohou konopí pěstovat
sami.

Měl by pak černý trh s droga-
mi šanci na snížení?
Myslím si, že ano. Mnoho uži-
vatelů se přestane zásobovat
na černém trhu a tím pádem
bude černý trh méně schop-
ný dodávat lidem konopí.
Češi jsou národ, který si rád
potrpí na kvalitu. A z mé pra-
xe a cest za konopným příbě-
hem světa vím, že lidé si na
kvalitní konopí potrpí více
než na jiné bylinky. Dnes
všichni tak nějak doufají, že
se konečně dočkají. Někteří
si dojíždějí pro konopí i stov-
ky kilometrů. U toho dělají
chyby, riskují zdraví – svoje
i okolí – a dopouštějí se trest-
ných činů. Děje se to v době,
kdy kousek od nás mohou
lidé svobodně vítat krásu pří-
rody, kterou jsme pojmenova-
li konopí. TEREZA ŠIMURDOVÁ

Konopí patří do rodu canna-
bis. Často se označuje jako
cannabis sativa a cannabis
indica.

• Konopí obsahuje kolem
300 kanabinoidů a profil
každé odrůdy je unikátní.

• Sativa má povzbuzující
účinky a indica zase seda-
tivní. To se mnohdy hodí
pacientům, kteří hledají
akutní pomoc. TES

Pronájmů je víc
Podle analýzy pražského
Institutu plánování a roz-
voje (IPR) v hlavnímměstě
po pandemii covidu opět
přibývá nemovitostí, které
jsou pronajímány ke krát-
kodobému ubytování. Ce-
losvětově rozšířený trend
je vzhledem k četným ne-
gativním dopadům na
místní obyvatele i běžné
ubytovací služby regulo-
ván v mnoha evropských
městech. Díky připravova-
né novele živnostenského
zákona ministerstva pro
místní rozvoj budou o re-
gulaci těchto pronájmů
moci rozhodovat i česká
města a obce. Podle čísel
IPR z minulého roku je pa-
trný rostoucí trend pronají-
maných nemovitostí způ-
sobený obnovením turistic-
kého ruchu po pandemic-
kých letech. MET

Zákaz pálení
Státní podnik Lesy České
republiky kvůli riziku po-
žárů zakázal ve svých le-
sích od dubna do konce říj-
na pálení klestí. Letos za-
tím podnik eviduje 19 po-
žárů celkem na pěti hekta-
rech lesa se škodou milion
korun. Lesy ČR spravují té-
měř polovinu lesů v zemi.
„S oteplováním a klimatic-
kou změnou výrazně stou-
pá riziko lesních požárů.
Podle dlouhodobých statis-
tik hoří nejčastěji kromě
letních měsíců také v dub-
nu,“ uvedla pro ČTK mluv-
čí podniku Lesy ČR Eva
Jouklová. Nejčastější příči-
nou požárů je lidská ne-
dbalost. To se podle mluv-
čí děje i letos, kdy nejvíce
hořelo o prodlouženém ve-
likonočním víkendu, kdy
lidé vyrazili na výlety do
přírody. ČTK

Češi si potrpí na kvalitu. Radši
si připlatí za konopí než bylinky

THC V KOSTCE

KRÁTCE

inzerce

V Brně se rozezní rock
Bývalý člen kapely Guns N’ Roses Duff McKagan bude mít
v říjnu turné k albu Lighthouse. Hudebník dohromady vy-
stoupí v patnácti městech jedenácti zemí, které oživí svý-
mi vystoupeními. Cena vstupenky na brněnský koncert
11. října začíná na 990 korunách. MET
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Ranní únava, špatný spánek a nulová nálada?
Aneb roztoči kolem nás.
Pokud po 5 letech vy-
pereme polštář nad 60
stupňů, dojde k masové
vraždě asi 50.000 roz-
točů. Na prvním místě
jakékoliv diety či očisty
organismu musí být re-
dukce všech parazitů, kteří
nám brání v jakékolivzásad-
ní změně životního rytmu.
Kdyžprospívají, hostitel sice
přibývá na váze, ale celkově
chřadne. Nevůle, únava, ne-
chuť k pohybu, pokašlávání.
Přitom půst nebo očista
výrazně pomáhá.

Nepochopitelná únava abolest
celého těla? Běžné problémy
i v zimě.

Pokud se však detoxikace ne-
provádí komplexně, nemá žád-
ný smysl. Akorát se více projeví
alergie, bolesti celého těla a
únava se většinou ještě zhorší.
Navíc přibereme. Jste tak
několik dnů či týdnů nepocho-
pitelně vyčerpaní? Paraziti totiž
vegetují v těle hostitele tak,
že mu vysávají zásoby energie

nabrané spánkem. Tu člověk
nabírá zpět zvýšeným příjmem
potravy. Energie jakoby však
neexistovala. Koloběh únavy,
nekvalitního spánku, alergií
a žádné nálady tak většinou
nikdy nekončí. Během 5 let tak
přibereme 10 kilo. Nenálada,
nevůle a věčné pokašlávání v
rodině už nám přijdou normál-
ní. Bohužel.
Více nawww.antiparazitikum.cz

Polštáře vyprat, vyházet šatní-
ka zbavit se parazitů.

S parazity je složité bojovat
právě proto, že se miliony
let umí schovávat, maskovat
a hlavně vyčerpávat svého
hostitele. Umí ovlivňovat jeho
chování, nutí ho přijímat víc po-
travy a jinak nic nedělat. Máme
je všichni, to je prokázaný fakt.
Bohužel preventivní odčer-
vení se do moderní doby do-
chovalo pouze u mazlíčků,
koní a chovných zvířat. Přitom
všichni jsme savci a paraziti
jsou přenosní. Babičky dělaly
různé nakládané bylinky
a mělo to svůj zásadní smysl.
My už můžeme najít přírod-

ní extrakty, které změní naši
vnitřní homeostázu a maxi-
malizují naši obranyschopnost.
Odčervení vyhledává čím dál
více lidí právě na podzim, kdy
se parazité většinou přemnoží
a naše energie se tak blíží nule.

Redukcí parazitů si výrazně
pomůžemena jaře i na podzim.

„Detoxikace bez redukce
parazitů nemá smysl. Jde
o cestování v létě, přehnaný
kontakt s mazlíčky nebo
požívání neumyté zeleniny,“
uvádí nezávislý server an-
tiparazitikum.cz, který se na
testování látek specializuje.
Je pravda, že lidé vyhledáv-
ají vlastní odčervení čím dá
tím více preventivně. Většinou
hned po létě, kdy je detox
velmi účinný. Podzim si tak
užijí bez ztráty nálady a en-
ergie, ale aktivně, na kole a s
úsměvem. Zjišťovali jsme jak to.
Najdeme léky na předpis nebo
v lékárnách také směs přírod-
ních extraktů řady Wurm-Ex.
Využívá kombinace silných
extraktů, které se k odčer-
vení používají již přes 50 let.

Ve spojení s extrakty ořešáku
a kurkuminu tak působí
nebývale komplexně a šetrně.

Nepropásněte omezenou akci
a maximalizujte imunitu!

Snížená imunita stojí za mnoha
vleklými zdravotními problémy.
Především za vleklou úna-
vou, postupnou nadváhou, za
bolestmi a alergiemi. Tělo je
náchylné k jakékoliv nákaze.
Wurm-Ex imunitu maximalizuje
a kroměmožného nežádoucího
úbytku tělesné hmotnos-
ti nemá nežádoucí účinky.
Získáte ho v každé lékárně
nebo na stránkách výrobce
www.wurm-ex.cz. Tam lze také
aktuálně do vyprodání získat
velmi cenově zvýhodněné
balení pro celou rodinu. Obsa-
huje 2x sirup pro děti zdarma
a 2x velké balení pro rodiče.
Ideálně kúru spojit s odčer-
vením mazlíčků a desinfekcí
lůžkovin Redukujte parazity,
únavu a maximalizujte imuni-
tu. Nepropásněte příležitost
výhodného balení a načas-
ování.

Doplněk stravyWurm-Ex přispívá k přirozené obraně těla
před externími agenty, k normální funkci střevního traktu
a k udržení normálního stavu sliznic.

Doporučené dávkování: Wumr-Ex - 1 tobolka večer před jídlem po dobu 10 dnů, při tělesné
hmotnosti nad 70 kg 2 tobolky.Wurm-ex Plasma pro děti - 5 ml/den. Detoxikace a odčervení
se doporučuje provádět 2x ročně. Nepřekračujte doporučené denní dávkování.
Nežádoucí účinky: Způsobuje úbytek váhy.

Žádejte ve své lékárně, nebo získejte slevu 100 Kč při zadání slevového kódu METRO100 na www.wurm-ex.cz

POZOR
NA PARAZITY

V LIDSKÉM TĚLE

Nezávislá studie na www.antiparazitikum.cz

inzerce
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Kapela Mirai, nesoucí jméno
svého frontmana Miraie Na-
vrátila, obráží česká pódia už
deset let. „Tak to pěkně vyšlo
k výročí, že vydáváme čtvr-
tou desku,“ říká Navrátil
v rozhovoru pro deník Metro
o nové desce, která se opět
jmenuje japonsky, tentokrát
Tomodachi.

Znovu jste se rozhodli rozšířit
japonské znalosti českého
publika, proč se tentokrát
deska jmenuje Kamarádi?
Je to deset let, co jsme vznikli
a neberu jako samozřejmost,
že se furt máme rádi a že
jsme fakt parta kámošů. Není
úplně běžné po takové době
nemít zásadní ponorky. Na
to, že jsme pořád v nějakém
kolotoči, jsou naše vztahy po-
řád dobré. Dlouho jsem vy-
mýšlel, jak by se album moh-
lo jmenovat. Nakonec se zase
stalo to, že v názvu nezachy-
cujeme témata písniček na
desce, ale spíš naši kapelní
fázi.

Při poslechumi v textech nej-
víc rezonovalo téma bilanco-
vání v různých souvislostech.
Řekl bych, že zásadním téma-
tem desky je čas. Samozřej-
mě také holky a vztahy, pro-
tože to je něco, co člověk tak
nějak řeší a asi to bude téma-
tem navždy. Mně bylo 30, ka-
pela slaví 10 let a při kulati-
nách má člověk vždy tenden-
ci v sobě spouštět bilanční
procesy. Nejsme žádní zelená-
či a máme už něco za sebou,
to dobré i to špatné. Jdeme
dál a myslím si, že už není to-
lik věcí, které nás snad mů-
žou překvapit. Ale teď v pozi-
ci, kdy naše tvorba evidentně
nějakou ne úplně malou sku-
pinu lidí zajímá, můžeme
trochu určovat trendy a se
zkušenostmi, které máme,
můžeme vymýšlet i různé
věci a způsoby, jak překva-
povat.

Co tedy fanoušky
na Tomodachi čeká?
Možná, že je trochu pestřejší,
ale podle mě jsou to pořád ti
stejní Mirai, akorát jsme si
víc prohráli se zvukem, ale
podstata zůstává stejná. Chce-
me lidem přinášet něco nové-
ho a nedržet se jenom těch
prověřených vod a principů,
o kterých víme, že fungují,
a s tím kalkulovat.

Když jste před párměsíci
vypustili první singl
s názvemdopis, zaznamena-

la jsemhodně negativních
reakcí.
Od těch ortodoxních fanouš-
ků asi vždycky dostanete,
když přijdete s něčím novým.
My jsme s tím do toho šli,
trošku postrašit, co se vlastně
děje?! Singl dopis je zvukově
opravdu jinde, takže se to
dalo čekat. Ale album se sklá-
dá, v tomto případě, z 11+1
písničky a je tam fakt od kaž-
dého něco, i spousta věcí, kde
si i ten věrný fanoušek Mirai
řekne: Jo, to je to, co jsem od
nich čekal. Byť já si nemys-
lím, že Tomodachi je nějaká
extrémní novota, ale chceme
trochu uvažování našich po-
sluchačů posouvat.

Slyšela jsem, že pro ten ne-
otřelý zvukbyl hodně i produ-
cent desky Ondřej Fiedler.
Myslím si, žemezi námi a jím
je krásná rovnováha. On už
v muzice dokázal opravdu
hodně, má stovky milionů
zhlédnutí na YouTube a po-
slechůna streamech, amá po-
třebu se hudbou hodně bavit.
Někdy je pak trochu extrém-
nější, než na co je klasický
český posluchač zvyklý. Ale
zase si myslím, že právě tím
těm písničkám dává nový
směr a náboj – a já jsem za to
hrozně rád. Za ten už zmiňo-
vaný singl dopis jsme dostali
naloženo, ale neměnil bych.
Navíc si myslím, že nějaká re-
akce, ať už pozitivní, nebo ne-
gativní, nějaké rozvíření vod,
je v této fázi mnohem lepší
než si jet nějakou klasiku
a širší publikum postupně
unudit.

Posluchači užmohli znát pět
skladeb, které jste průběžně

zveřejnili. Byl jste nervózní
z vydání desky, nebo jste už
tušil, jaké reakce čekat?
Jsem, vždycky. Teďmožná ješ-
tě o trochu víc právě proto,
o čem jsme se bavili, že je zvu-
kově jiná. Ale ty písničky, kte-
ré jsme už vydali, jsou větši-
nou ty odvážnější.

Máte za sebou klubové turné
po Slovensku, jaké tambyly
na vás reakce?
Bylo to naše druhé slovenské
turné a užili jsme si to. Klu-
bové koncerty úplně miluje-
me, je to fakt strašně nabíje-
jící a extrémně intenzivní
a kontaktní. Člověk lidi i slyší
zpívat, jak jsou hodně blízko.
Baví nás na tom i to, že Slo-
vensko je teď pro nás jako do-
bývání nového území, jako
když začnete chodit s holkou
a oťukáváte se. Všeobecná
znalost o Mirai tam byla ještě
před rokem nulová a teď
jsme prodali dvakrát více
vstupenek než vloni. Pro slo-
venské fanoušky jsme tedy
docela čerstvý objev, což
tomu dává trochu jiný náboj.
Hráli jsme tam i ty už zveřej-
něné nové písničky a bylo
vidět, že každý další koncert
to neznali jenom lidi v první
druhé řadě, ale i v patnácté.

Budete desku někde křtít?
Ano, na speciálních koncer-
tech. V květnu uděláme v Pra-
ze, Brně a Frýdku-Místku tři
malé koncerty, pro 300 až
400 fanoušků. Na nich pře-
hrajeme Tomodachi od první
do poslední písničky, což je
sice hodně experimentální
formát, ale pro nejvěrnější fa-
noušky skvělý, protože ti už
to budoumít naposlouchané.

I pro nás to bude dost oboha-
cující, všechny skladby se bu-
deme muset naučit tak, aby
byly prezentovatelné i naži-
vo, to je totiž dost odlišné od
toho nahrát písničku ve stu-
diu. Navíc některé písničky
už jsme nahráli před mnoha
měsíci.

V létě se chystáte pořádat
vlastní hudební akce,
Summer Festy.Můžete
o nich něco prozradit?
Je to akce, kde si chceme
všechno udělat podle svých
představ. Roky jezdíme festi-
valy, kde jenom odehrajeme
svůj set a konec. Teď jsme to
chtěli uchopit nějak jinak
a uspořádat si ty akce po
svém. Vybíráme si třeba sami
dodavatele jídla tak, že podle
Gastromapy Lukáše Hejlíka
jezdíme a ochutnáváme, tak-
že stánkaři, kteří u nás bu-
dou prodávat občerstvení,
mají svoje restaurace s dob-
rým jídlem. Takže ve výsled-
ku tam bude za nás skvělý
burger, pizza, asijská jídla...
Vymýšlíme také vlastní drin-
ky, budeme tam mít i herní
zóny, to sami máme rádi.
Chceme spíš takový moderní
a osobní přístup, kdy budou
mít lidimožnost přijít s kape-
lou do bezprostředního kon-
taktu. Budou autogramiády,
odpoledne akustický kon-
cert, večer velká show a teď
se učíme dýdžejovat, aby-
chom si sami mohli odehrát
i afterparty. Bude to určitě ná-
ročné, ale moc se na to
těšíme.

IVETA
BENÁKOVÁ
iveta.benakova@metro.cz

Mirai Navrátil se svou kapelou letos slaví desáté výročí. Nadělili si desku i vlastní festivaly. PETER HOOPOE

Frýdecko-místeckou
partuMirai tvoří Mirai
Navrátil, Šimon Bílý,
Tomáš Javůrek a Michal
Stulík.

• Jejich předchozí tři
řadová alba se také
jmenovala japonsky
Konnichiwa (2017),
Arigato (2019)
a Maneki Neko (2021).
Japonština v názvech
desek odkazuje
ke kořenům
frontmana.

• Nyní čekají kapelu kon-
certy na festivalech
Majáles. Ten první už
tuto sobotu v Hradci
Králové. Poté Praha,
Brno a Ostrava.

• Jako překvapení k albu
si pro nejvěrnější
fanoušky Mirai připra-
vili květnové koncerty
v Praze, Brně a Frýd-
ku-Místku, kde nové
album pokřtí.

• Pro letošní rok si skupi-
na připravila své vlast-
ní festivaly s názvem
Summer Fest, které
budoumít 14 zastávek
napříč republikou.
Do všech měst jsou
lístky na webu
vstupenky.miraifest.cz.

„Teď můžeme určovat
trendy a překvapit“

KONCERTY



bytech a kancelářích dý-
cháme škodlivý vzduch,
který dokáže zkrátit život

i o několik let a cítíme se v něm
unavení a nervózní. Prachové mi-
kročástice, smog,
chemické výpary
z umělých hmot a
nábytku, bakterie,
viry, spory plísní – všechny tyto
nečistoty se v uzavřených pro-
storách koncentrují a my je dý-
cháme. Škodlivé látky působí
na náš organizmus prakticky ce-
lé dny a mohou nám způsobit
nemalé zdravotní potíže. Nejčas-
těji to jsou bolesti hlavy, ne-
spavost, snížená koncentrace,
alergie, astma, akutní i chronic-
ká onemocnění plic, v krajním
případě deprese a rakovina.
Ionizace vzduchu: Ovzduší, ve
kterém trvale pobýváme, by mělo
podle doporučení Státního zdravot-
ního ústavu obsahovat minimálně
1.250 záporných iontů (aniontů) na
cm3. A zatímco v přírodě dýcháme
vzduch s koncentracemi až 10.000
vzdušných aniontů v cm3, v interié-
rech, kde žijeme a pracujeme, jsou
hodnoty většinou blízké nule. Právě
díky vysoké koncentraci prospěš-

ných vzdušných aniontů je nám
tak dobře v lese, na horách, při vý-
chodu slunce, umoře nebou tekou-
cí vody či táborového ohně. Zejmé-
na kvůli působení vzdušných ani-

ontů nás tato místa
podvědomě přita-
hují a velmi rych-
le si na nich odpo-

čineme. Díky čističce vzduchu
Ionic-CARE si takovou příjem-
nou atmosféru nyní můžete
vytvořit i doma.

Chraňte se
před alergiemi...
Chraňte seChraňte se
před alergiemi...
Chraňte se
před alergiemi...

Zdravý vzduch z přírody
do vašich domovů
Zdravý vzduch z přírody 
do vašich domovů
Zdravý vzduch z přírody
do vašich domovů

Zatímco naše prababičky trávily na loukách a v lesích
celé dny a alergickou rýmu neznaly, v současnosti po-
čet alergiků a astmatiků roste a alergická rýma trápí už
2,5 milionu Čechů. Čím to je? Na vině je především náš
způsob života, díky němuž trávíme příliš mnoho času
v umělém a nezdravém prostředí, na které není náš
organismus stavěný.

Tento přístroj neutralizuje pachy
a pročišťuje vzduch v lednici, kou-
pelně, šatně a kdekoliv jinde.
Navíc zabraňuje
růstu plísní, ome-
zuje výskyt bak-
terií a v lednici
uchovává potra-
viny déle čers-
tvé.

V
Jediná čistička na trhu,
která je prověřená
7 nezávislými testy.

volejte zdarma 800 112 111 I www.ionic-care.cz

Pro získání dárku
stačí zadat při ob-
jednávce kód:

kód
5TT

Získejte zdarma osvěžovač
a čistič Ionic-CARE FF-210
v hodnotě 450 Kč.

Filtr není třeba nikdy vyměňovat!
Stačí ho jen jednoduše vyjmout a otřít.

stříbrná, černá, bílá
cena 3.690 Kč/ks

dekor dřeva
cena 3.990 Kč/ks

Přínosy ionizace
» zlepšení dýchání

» odstranění prachu

» zlepšení koncentrace

» zlepšení pracovní

výkonnosti

» kvalitnější spánek

» zmírnění časté únavy

» podpora růstu rostlin

Ionic-CARE® Triton X6 – čistička a ionizátor v jednom
Kombinace výkonné čističky vzduchu a ionizátoru. Čištění vzduchu
s účinností až 96 % probíhá naprosto nehlučně. Cirkulaci vzduchu
v přístroji zajišťuje soustava elektrod, které pohybují vzduchem pomocí
tzv. elektronového větru. Tato technologie nahrazuje hlučné a energe-
ticky náročné ventilátory. Nečistoty se zachytávají na omyvatelném
elektrostatickém filtru. Na jeho ploše spolehlivě ulpí polétavý prach,
chemikálie, cigaretový kouř, pyly, viry, bakterie, plísně a jiné alergeny.
Přístroj má tři výkonové stupně a jeho spotřeba je max. 8 W.

Nejprodávanější značka čističek v ČR!
99 % skutečných uživatelů je s přístrojem spokojeno

V květnu 2023 byla provedena anketa, které se zúčastnilo 2277 uživatelů
čističky Ionic-CARE. Ti nejčastěji chválí snížení prašnosti a zmírnění dý-
chacích potíží. Dále oceňují čističku jako významnou prevenci před viróza-
mi. Spokojeni jsou také s jejím tichým chodem a snadnou údržbou.

INZERCE
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Plovoucí garáže neohrozí ani velká voda
Pražské poříční oddělení Policie ČRmá nově upravená stání pro služební plavidla. Plovou-
cí garáže na Veslařském ostrově umožňují bezpečné stání pro pět lodí a přístup k nim za
každého počasí. Stání tvoří dvě kryté garáže pro služební plavidla zajišťující dozorovou
činnost a zásahy policie na řece. Jedno ze stání navíc disponuje zařízením, které případně
umožní vyzdvihnout loď až metr nad hladinu pro pravidelnou kontrolu a údržbu. Molo
se také může pohybovat s hladinou Vltavy, garáže tak neohrozí ani největší povodně, jaké
Praha zažila v roce 2002. „Pražské poříční oddělení zajišťuje širokou a zároveň vysoce spe-
cifickou škálu činností souvisejících s bezpečností na vodních plochách, k čemuž potřebu-
je kvalitní zázemí pro personál a také pro používanou techniku. Těší mě, že se za výrazné-
ho přispění Státního fondu dopravní infrastruktury podařilo vybudovat tolik potřebné
plovoucí garáže,“ okomentoval nové zázemí policejní prezident Martin Vondrášek.
Celkové náklady na vybudování dosáhly částky 23,1 milionu korun. MET

Mezi Vodičkovou
a Jindřišskou
nepojedou tři
měsíce tramvaje.

Výstavba nové tramvajové
trati v horní polovině Václav-
ského náměstí začne 29. červ-
na a potrvá tři roky. Tramva-
je přes náměstímezi Vodičko-
vou a Jindřišskou ulicí nepoje-
dou od tohoto data až do
30. září. Náklady na vybudo-
vání trati od Národního mu-
zea doprostřed náměstí vy-
jdou na 1,24 miliardy korun.
Jako první vznikne odbočka
a napojení ze současné trati.
Auta budou po dobu výstavby
jezdit obousměrně v jedné po-
lovině Václavského náměstí.
Výstavba začne zmíněnou

tříměsíční výlukou ve Vodič-
kově a Jindřišské ulici, kdy do-
pravní podnik zrekonstruuje
nejprve trať ve Vodičkově
mezi náměstím a Palackého
ulicí. Zároveň dělníci opraví
stropní desku stanice metra
A Můstek, která se nachází
pod kolejemi. Poté vybudují
výhybky a odbočku z nynější

trati směrem po náměstí na-
horu. „V létě už dojde k zahá-
jení výstavby na přeložkách
inženýrských sítí a začne
vznikat retenční nádrž na
vodu, která bude v podzemí
pod prostorem, kde jsou nyní
historické tramvaje,“ upřes-
nil technický ředitel doprav-
ního podniku Jan Šurovský.
Při výluce vzniknou ve Vo-

dičkově a Jindřišské blíže

k náměstí provizorní obratiš-
tě. „Budeme se snažit dojet
až co nejblíž ke staveništi,“
přislíbil Šurovský.
Přesný harmonogram po-

stupu prací chce podnik se
stavební firmou ještě dolaďo-
vat. V soutěži pak musí ještě
najít firmu, která vybuduje
koleje odmuzea do Vinohrad-
ské a Škrétovy ulice nad mu-
zeem. ČTK

24
Magistrát letos rozdělí
mezi městské části na dota-
cích na projekty týkající se
boje se změnou klimatu
23,87 milionu korun, což je
meziročně více. Peníze bu-
doumoci využít například
na výsadby stromů, úpravy
zeleně nebo projekty zadr-
žování vody v krajině.

1,5
Společnost Letiště Praha
loni vykázala čistý zisk
1,5 miliardy korun. Oproti
roku 2022, kdy bylo letiště
po pandemii dva roky ve
ztrátě, je zisk vyšší o 1,2 mi-
liardy. Oproti roku 2019 je
však loňský výsledek stále
nižší o zhruba 1,5 miliardy.
Výsledky hospodaření pozi-
tivně ovlivnil nárůst počtu
cestujících, který meziročně
stoupl o 29 procent na
13,8 milionu. ČTK

Dopravní podnik plánuje
také několik rekonstrukcí
tramvajových kolejí.

• Jako první opraví podnik
koleje na Letenském ná-
městí. Tramvaje tak od
středy nepojedou mezi
Strossmayerovým náměs-
tím a Hradčanskou.

• Další významnou investicí
je rekonstrukce v Dláždě-
né a Havlíčkově ulici, kte-
rá potrvá od 29. dubna
do 28. června.

• Důležitou bude i oprava
kolejí v ulici Dukelských
hrdinů. Dělníci zahájí
práce 29. června
a dokončí je 25. října.

• V metru podnik letos
v květnu vymění výhybky
v depu Hostivař, na přelo-
mu června a července vy-
mění pražce na trase C,
přičemž nepojede metro
mezi Pražského povstání
a Háji. ČTK

Trať na Václavák začne
vznikat na konci června

Prasárna Fest
se v Riegráčích
koná 20. 4.

Ten samý den
je i Pivní běh
na Ladronce. Stavba trati má probíhat současně s rekonstrukcí horní části náměstí,

jako se to dělo u jeho spodní části. IPR

M
H
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P

PLÁNY NA ROK 2024

ČÍSLA DNE

TIPY NA CHUTNÉ
PRAŽSKÉ AKCE

Růžový máj doveze 18. května
na Rašínovo nábřeží chutná
vína. 3x ARCHIV AKCÍ
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Filmaři chodí pro
dobré záběry v do-
bových filmech vět-
šinou na ta místa,
která už znají, kde
nemusejí moc
upravovat realitu.

Praha byla v devadesátých le-
tech rájem pro zahraniční fil-
maře. Dala se tu točit atmo-
sféra od časů Rakouska-Uher-
ka do konce osmdesátých let.
A nejen to. Praha mohla být
Moskvou, Berlínem, Varša-
vou, Bělehradem.
To se ale hodně změnilo.

Z hlavního českého města se
stala metropole jako každá
jiná a pro záběry, které mají
evokovat poslední velkou vál-
ku, padesátá nebo osmdesátá
léta, se teď jezdí třeba do Pol-
ska. Pražské ulice se změnily
a objevit neporušenou lokali-
tu pro širší nebo delší záběry
je kumšt.
Vzpomeňte si například na

film Protektor, kde se záběry
z ulic často odehrávají jen
v detailech, hlavní hrdina
jede na bicyklu a kamera ho
snímá zblízka hodně odspo-
du, aby byla vidětmaximálně
přízemní okna. Najít v Praze
místa na dobovky, to je za-
peklitá záležitost. Pokrok
a údržbu nezastavíš. Oprýska-

né omítky a zašlá zákoutí,
která se hodí pro dobu Rakou-
ska-Uherska nebo první re-
publiky či do éry před rokem
1989, těch je asi jako šafránu.
Přesto není vše ztraceno.

Zvláště, když zabloudíte na
Žižkov. Ke schodišti, které
spojuje Táboritskou ulici s uli-

cí Chelčického. Atmosféru
starých časů tu narušuje jen
modernější pouliční lampa. Ji-
nak se tu za desítky let moc
nezměnilo.
Schodiště má necelých čty-

řicet metrů. Výhodou je, že
filmaři ho mohou zabírat od-
spodu tak, že mohou úhlem
záběru eliminovat okolí i ho-
rizont, který je naštěstí ohra-
ničený rohy domů a vlastně
stačí, aby tam chvíli nejela
moderní tramvaj, která by
současným sběračem proudu
narušila „dobovost“. Schodiš-
tě nejčastěji slouží právě pro
filmy z první poloviny 20. sto-
letí, někdy je to Praha, jindy

Francie či jiná země. Stačí ši-
kovně postavit reklamní tu-
bus s plakáty nebo malou
budku-trafiku.
Oblíbenou filmařskou for-

mou je posadit na schodiště
žebráka s kloboukem nebo
flašinetem, žebrající hudební-
ky s houslemi či harmoni-

kou, málokdy tu schází i jako
křoví levné žižkovské holky
coby pouliční dámy pro place-
ný sex v chudé čtvrti.
Filmoví znalci si jistě vyba-

ví filmy, které zákoutí zachy-
tily. Lze si pomoci i webem
Filmovamista.cz. Tam najde-
te třeba Fešáka Huberta s Kar-
lemHeřmánkem. Ale i nověj-
ší Příliš hlučná samota podle
Hrabala, Návrat idiota
s Pavlem Liškou, o něco starší
Zločin v šantánu, pak Vratné
láhve se Svěrákem, Lásky
mezi kapkami deště od
Kachyni, Atentát naminister-
ského předsedu z Panoptika
Města pražského, Tři přání,
Černí baroni. Zahraniční
snímky jsme tam nenašli,
protože jsme si zrovna na žád-
né nevzpomněli. To už je na
vás, čtenářích. PAVEL HRABICA

Fešáka Huberta natočili v roce
1984. 2x FILMOVÁ MÍSTA

Černobílý film Tři přání z roku
1958

Nové školy
Hlavní město Praha koupí
budovu v Holešovicích
v Praze 7 a přestaví ji na
střední školu. Budova v uli-
ci U Pergamenky nabídne
zhruba 520 míst pro žáky,
a navýší se tak kapacita
středních škol v Praze.
Objekt bude stát 186 mi-
lionů korun a stavba by
mohla být hotová v roce
2027. Město zároveň plánu-
je koupit další tři domy,
ze kterých by měly vznik-
nout střední školy.

Plakáty
v rezervaci
Pražský Institut plánování
a rozvoje (IPR) připraví ná-
vrh rozmístění ploch urče-
ných k výlepu plakátů v pa-
mátkové rezervaci a zpra-
cuje design plakátovacího

sloupu a panelu. Na zákla-
dě těchto podkladů poté
město vypíše výběrové říze-
ní na provozovatele ploch.
Na území Pražské památ-
kové rezervace a praž-
ských památkových zón se
podle schváleného doku-
mentu v současnosti vysky-
tuje 151 reklamních zaříze-
ní určených pro plakáty,
z toho je 36 plakátovacích
panelů a 115 takzvaných
rondelů, tedy samostatně
stojící sloupů. Na majetku
města se nachází 80 z nich.

Pražské peníze
Pražský magistrát získal
nazpět více než 163,6 mi-
lionu korun od Sberbank.
Té Česká národní banka
odebrala předloni bankov-
ní licenci. Zbývající část
pohledávky ve výši zhruba
8,6 milionu bude předmě-
tem dalšího řízení. ČTK

Nejčastěji naši nebo zahraniční filmaři využívají široké schody mezi
ulicemi Táboritskou a Chelčického ze spodního pohledu. 2x METRO

Horní záběr už narušují jednak zaparkovaná auta, jednak paneláky
v pozadí. S graffiti si štáby obvykle snadno poradí.

Sto let
Anna Štemberová dnes
slaví stovku, dům RoSa,
ve kterém bydlí, funguje
pro aktivní seniory
devět let. Slovo aktivní
a soběstačné je přitom
důležité – právě taková
je i paní Anna, která hra-
je v seniorském divadle,
zpívá a věnuje se angličti-
ně, němčině i cvičení.
Gratulujeme! MET
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sberatelskykabinet@post.cz

Přijedeme kamkoliv v Čechách i na Moravě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

SBĚRATELSKÝ KABINET
MICHELSKÁ 18, Praha 4

VEŠKERÉ HODINKY VČETNĚ PRIM, TÉŽ NEFUNKČNÍ, I DÍLY A HODINÁŘSKÉ
POZŮSTALOSTI, MINCE, ODZNAKY, POHLEDNICE, MILITARIE, ZNÁMKY, KNIHY
A ČASOPISY, VYZNAMENÁNÍ, BANKOVKY, HRAČKY gRAMODESKY, NÁBYTEK
DO R. 1970, RÁDIA, LAMPY A LUSTRY, UHLÁKY, SKLO A PORCELÁN, VÁNOČNÍ

OZDOBY A BETLÉMY I PAPÍROVÉ, MAPY, ANgLIČÁKY, OBRAZY A gRAFIKY, STARÉ
NÁDOBÍ A NÁŘADÍ, VZDUCHOVKY A ČTYŘLÍSTKY, ATP.

NÁVŠTĚVY PO TELEFONICKÉ DOHODĚ602 229 348

RÁDI VYKOUPÍME:

VÝKUP KNIH!!!
2 000 Kč ZA KAŽDÝCH 10 KNIH, KTERÉ

OD VÁS VYKOUPÍME
CENNÉ KNIHY OHODNOTÍME ZVLÁŠTĚ.
VYKOUPÍME TAKÉ POHLEDNICE A MAPY!

inzerce

KRÁTCE

Žižkov sice ztrácí šmrnc starých
časů, ale filmová zákoutí tu jsou
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@mojemetro
Několik měst poblíž Prahy pořádá pravidelně dvakrát do roka
„garážový prodej“. Asi víte, o co jde. Kdo chce, vystaví před
svým domem věci, kterých se chce zbavit. A pak čeká na ko-
lemjdoucí nebo častěji na „lovce“, kteří procházejí ulicemi
v naději, že ukořistí nějakou zajímavou věc. Ceny bývají
vstřícné. Často se dostanete do dojemných situací, když vám
náctiletá dívenka nabízí svoje odložené plyšáky nebo senior-
ka zánovní turistické boty, které si nechala vnutit dřív, než si
uvědomila, že už toho po přírodě moc nenachodí.

Nejčastěji se lidé logicky zbavují
dětského oblečení nebo příliš
malých lyží či bruslí. Před někte-
rými domy pak najdete explozi
růžového. Následek důkladné
čistky v dívčím pokojíčku.
Všechno z plastu. Všechno růžo-
vé, nanejvýš světle modré. Barbí-
ny, jednorožci, růžový cadillac,
petshopáci, koníci a „monstrhaj-
ky“. Dobře, ale to množství? To

by zásobilo jedno malé hračkářství.
V hlavě vám letí otázky, jestli holčička byla tak náročná nebo
jestli jí rodiče tak často potřebovali dávat najevo lásku nebo
jestli si tím vlastně nedělali radost sami kupující a co je s tou
holčičkou teď? A zároveň vás zaplaví smutek z té přemíry plas-
tové dočasnosti. Za našich mladých let bylo důležité hračku
mít a mít k ní vztah. Dnes jako by bylo hlavní hračku dostat –
a odložit. A dostat další a tak dále. Vyplavuje se při tom hor-
mon oxytocin, takže všechno to obdaro-
vávání je tak trochu dealerství s pocity
štěstí.

Za našich
mladých

let bylo důležité
hračku mít
a mít k ní
vztah.

LUŠTĚNKA:CHATKA
ŘEŠENÍSUDOKU:

LUŠTĚNKA

Ne, nebojte se, tam v dáli, nalevo od žižkovského vysílače, nevidíte
předzvěst apokalypsy. To jen malešická spalovna rozehrála
kouřový tanec v dubnovém ranním oparu. Celou nádheru nafotil
@peter.cech.photography. #prague #praga #pragueworld
#best_earthscapes #praguestagram #praguecity #citylife

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání,
výzvu, básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte
s hashtagem #METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat
i jako zprávu přes Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz.
Váš výtvor dáme do novin!

3 – KEŘ, NIL

4 – AFRO,
KŠÍR, VSUN

5 – FALEŠ,
CHOPOK,
POKRM, ŘÍMSA

6 – HNÍZDO,
PLÁTEV, UŽOVKA,
VSÁZKA

7 – ARCHIVÁŘ

10 – ŠÉFLÉKAŘKA,
ŽURNALISTÉ

Doplňte do obrazce všechna slova.
Tajenka je v označených políčkách.

Garážový prodej

IVAN ADAMOVIČ
PRŮVODCE PŘÍTOMNOSTÍ
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„Musím rychle
vymyslet bublinu.

Za chvíli je uzávěrka!“
MAREK KRÁČMAR

Facebook

Teplotní rekordy: -4,7 °C (1852) 24,2 °C (1934) Bio:

SUDOKU
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20.10 Chata na prodej
Komediální drama (ČR, 2018).
Hrají: I. Chýlková, D. Vávra,
J. Synková, J. Kačer.
Režie T. Pavlíček

21.25 Velký případ
Drama (ČR, 1999). Hrají: J. Bar-
toška, J. Somr, T. Brodská,
H. Maciuchová.
Režie Z. Zelenka

23.10 Komisař Moulin
Rodinné záležitosti. Krimiseriál
(Fr., 2005). Hrají: Y. Rénier,
B. Rosselli, A.-Ch. Pontabryová

00.40 AZ-kvíz
Soutěž pro každého

20.00 Hrdinové legend:
Záhada krále Artuše
Král Artuš, rytíři kulatého stolu
a svatý grál

21.00 Ahoj, váš Karel Kryl
Autentická zpověďmuzikanta,
glosátora a výjimečného
svědka své doby

21.55 Zázraky lidského génia II

22.45 Agent Hamilton II (5/8)

23.35 Zapomenuté příběhy
2. světové války (2/6)

00.30 Antropocén –
věk člověka (2/3)

20.20 Jedna rodina
Potřebuju zachránit. Kome-
diální seriál (ČR, 2024). Hrají:
P. Pagáčová, V. Matějovský,
V. Hradilek, M. Zounar

21.40 Survivor
Česko & Slovensko III
Soutěžící mají za sebou drama-
tické týdny plné emocí

23.40 Kriminálka
Miami IV (13, 14)
Krimiseriál (USA, 2005). Hrají:
D. Caruso, K. Alexanderová,
E. Procterová, A. Rodriguez

01.35 Specialisté (219)
Krimiseriál (ČR, 2024)

20.15 Zoo (191)
Dům na prodej. Rodinný seriál
(ČR, 2023). Sid se bojí o Alici.
Pivoňka se nechce vzdát. Hrají:
M. Pecháčková, Š. Bilina, E. Bu-
rešová, T. Klus

21.40 7 pádů Honzy Dědka
7 pádů Honzy Dědka
z Malostranské besedy

22.50 7 pádů Honzy Dědka

23.55 Ano, šéfe!
Jsme tu proto, abyste
v hospodách nejedli blafy!

01.00 Policie v akci
Čtyři případy, čtyři lidské osudy

17.00 Óčko hity

18.00 Czech dance tour 2024:
Praha
Taneční soutěž pro všechny

18.05 Óčko hity
Klipy nonstop

19.00 Party ride
Příprava na dnešní mejdan

21.00 Hot hity

22.00 Naked Attraction

22.30 Virtuální svět TV

0.00 Óčko flirt

ČT1 ČT2 NOVA ÓČKOPRIMA

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP
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Litevský diskařMykolas Alek-
na překonal nejstarší muž-
ský atletický světový rekord.
Na nedělním vrhačském mí-
tinku v Ramoně hodil jedna-
dvacetiletý úřadujícímistr Ev-
ropy 74,35metru a o 27 centi-
metrů vylepšil výkon Jürgena
Schulta z někdejší NDR
z roku 1986. Nový světový re-
kordman dokázal něco, co se
nepodařilo v úspěšné kariéře
jeho otci Virgilijovi, dvojná-
sobnému olympijskému vítě-
zi i mistru světa. Jeho maxi-
mem je výkon 73,88 z roku
2000 a patří mu s ním nyní
nově „až“ třetí místo v histo-
rických tabulkách. ČTK

Zemřela diskařka Fikotová-Connollyová
Když se diskařka Olga Fikotová na olympijských hrách v roce 1956 v Melbourne po-
starala o jedinou československou zlatou medaili, byla doma za hrdinku. O rok později,
po svatbě s americkým kladivářem Haroldem Connollym, upadla v rodné zemi svírané
komunistickým režimem v nemilost. Na dalších čtyřech hrách pod pěti kruhy tak repre-
zentovala USA a dotáhla to až na vlajkonošku americké výpravy. Velkou část života za-
světila ochraně životního prostředí a pomoci druhým. Zemřela v pátek ve věku 91 let.
S odkazem na informace francouzského kouče a insidera PJ Vazela, který se odvolává
na rodinu, to včera uvedl server Sport.cz. ČTK

Český tenisový svaz nemá fi-
nanční prostředky na to, aby
vrátil Národní sportovní
agentuře (NSA) 29,7 milionu
korun za neoprávněně využi-
tou dotaci, NSA proto předá
pohledávku finančnímu úřa-
du. Třicetidenní lhůta pro za-
placení částky, kterou měl
svaz v roce 2021 využít pod
vedením zadrženého prezi-
denta Iva Kaderky v rozporu
se stanoveným účelem, vypr-
šela o víkendu. ČTK

1
Útočník Jan Jeník si v dre-
su Arizony připsal svůj
první bod v letošní sezo-
ně NHL, v níž zatím ode-
hrál pět zápasů. Po na-
hrávce českého křídelní-
ka skóroval do branky
Calgary Dylan Guenther,
prohře svého týmu 5:6
tím ale nezabránil.

5
Trenér Martin Svědík
po sezoně po více než
pěti letech skončí na la-
vičce prvoligových fotba-
listů Slovácka. Vedení
klubu vyhovělo jeho žá-
dosti o ukončení smlou-
vy, kterou měl platnou
do června 2025. Celek
z Uherského Hradiště to
včera oznámil na webu.
V souvislosti se Svědí-
kem se spekulovalo
i o zájmu jiných klubů,
to ale rodák z Pardubic
odmítl. „Na rozhodnutí
skončit nemá vliv třetí
strana,“ uvedl kouč Svě-
dík s tím, že o svém dal-
ším angažmá se dosud
nerozhodl. ČTK

ČT
K

Prodej vstupenek
na olympijské hry
začíná ve středu.

Dnešní zapálení olympijské-
ho ohně před letními hrami
v Paříži bude v řecké Olympii
řídit nová představitelka nej-
vyšší kněžky herečka Mary
Minaová. Právě ona použije
parabolické zrcadlo a pomocí
slunečních paprsků zažehne
pochodeň, která pak bude pu-
tovat do rukou řeckému vesla-
ři Stefanosi Duskosovi, jenž
se stane prvním členem štafe-
ty na řeckém území.
„Je to pro mě velká čest.

Doufám, že nezklamu důvě-
ru, kterou jste mi dali,“ svěři-
la se herečka, která si odbyla
generálku této slavnostní
chvíle včera dopoledne.
Všechny kněžky měly už při
ní nové kostýmy – černo-bílé
šaty, což je změna oproti do-
savadním jednobarevným bí-

lým nebo světle modrým kos-
týmům.
Po Řecku se bude pocho-

deň pohybovat 11 dní. Orga-
nizátoři her v Paříži ji pře-
vezmou 26. dubna v Athé-
nách, přes noc ji uloží na fran-
couzské ambasádě a následu-
jící den se olympijský oheň
vydá na palubě třístěžňové
plachetnice z Athén na plav-
bu po Středozemním moři
doMarseille. Tam byměla do-
razit 8. května. Štafeta pak
bude křižovat Francii.

Zítra pak začne prodej více
než 250 tisíc vstupenek
na jednotlivé sportovní disci-
plíny. Vlnu prodeje lístků
francouzští organizátoři ohlá-
sili na termín 100 dní před za-
hájením letní olympiády.
S výjimkou surfingu na Tahi-
ti, na který se vstupenky ne-
prodávají, si na webu
tickets.paris2024.org mohou
objednat vstupenky na 31 ze
32 sportovních olympijských
odvětví. K dispozici jsou i líst-
ky na atletiku, plavání, spor-
tovní gymnastiku nebo slav-
nostní zahájení na Seině.
Téměř 20 000 vstupenek

bude za 24 eur, v přepočtu
tedy za zhruba 600 korun.
Na této částce budou začínat
i lístky na plážový volejbal ne-
daleko Eiffelovy věže, kde bu-
dou hrát i úřadující mistři
světa Ondřej Perušič a David
Schweiner. Nejdražší lístky
na beachvolejbal budou
za 420 eur, což znamená asi
10 600 korun. iDNES, ČTK

KRÁTCE

Nejstarší
mužský světový
rekord padl

Včerejší generální zkouška
v řecké Olympii ČTK

Tenisový svaz
nevrátil peníze

ČÍSLA DNE

Policie řeší
prasečí hlavy
V souvislosti s inciden-
tem u Androva stadionu
v Olomouci, jehož vstup
z pátku na sobotu kdosi
potřísnil červenou bar-
vou a umístil tam tři
uříznuté prasečí hlavy,
zadržela policie 19leté-
ho cizince. Případ zatím
vyšetřuje pro podezření
z poškození cizí věci,
sdělila včera ČTKmluvčí
olomoucké policie.

Finále začíná
Po obratu z 0:3 na 4:3
na zápasy v semifinále se
Spartou, ovšem s pořád-
nou dávkou únavy,
vstoupí dnes hokejisté
Třince do prvního finálo-
vého duelu hokejové ex-
traligy proti Pardubicím.
Domácí Dynamo si v se-
mifinále hladce poradilo
s Litvínovem (4:0 na zá-
pasy) a v ostrém zápaso-
vém rytmu nebylo od
pátku 5. dubna. Klání
začíná v 18 hodin. MET

V Olympii vzplane
oheň pro Paříž


